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Ath servici d’Aran e era sua gent



Der inici ençà dera pandemia, eth govèrn d’Unitat d’Aran en Conselh Generau d’Aran dèc un
pas entà deuant entà poder realizar ena mesura des sues possibilitats, ua corrècta gestion
d’aguesta desconeishuda situacion. Ua gestion basada ena transparencia. Ena informacon
per un costat, e ena proximitat damb es persones e es sòns besonhs per aute. 

De totes es accions realizades pendent aguest temps se’n pòden destacar era informacion
publica e diària des casi e dera situacion sanitària, era recerca de materiau sanitari de
proteccion tàs professionaus pendent es prumèri mesi dera crisi, quan aguest materiau ère
fòrça escàs, o era creacion d’ua base de donades de voluntaris entà atier es besonhs
logistics d’aqueres persones que se trapen en quarantea. 

Ath delà dera realizacion de pròves d’anticòssi a professionaus e professorat, era ampliacion
d’espacis en espitau entara atencion COVID. Tanben era desinfeccion periòdica d’espacis
publics. E er aument de recorsi destinadi a ajudes sociaus pr’amor dera crisi sanitària. 

Tanben era creacion d’un equip transversau de professionaus der airau sanitari dedicat en
exclosiva ara atencion COVID (realizacion de pròves, rastreg, seguiment, eca). E era metuda
en foncionament d’un telefon d’atencion ciutadana de supòrt as persones damb besonh. 

El gobierno de Unitat d’Aran en el Conselh
Generau destina 250.000 euros de su
remanente de tesorería para la compra de
una máquina de radiografías y otra de
anestesiología para el Espitau Val d’Aran.

La Síndica Maria Vergés indicó que esta
maquinaria llevaba obsoleta desde hace
tiempo y ya no era posible su reparación,
motivo por el que se priorizó dicha
inversión.

Unitat d’Aran enes institucions                            Conselh Generau d’Aran

250.000 euros para la
renovación de dos aparatos
médicos del Espitau 

Gestion dera pandemia
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Además...

El gobierno del Conselh Generau d’Aran
consiguió un acuerdo el pasado verano con
la Diputación de Lleida para la adquisición
de un equipo TAC y de una incubadora de
transporte valorados en 320.000 euros.

Contratación de nuevos
profesionales 

En el Espitau Val d’Aran se han reforzado
varias especialidades con la contratación de
nuevos profesionales en las áreas de
atención primaria, anestesiología y
traumatología.
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El gobierno de Unitat d’Aran consigue que el Ministerio de
Industria, Comercio y Turismo invierta 2.000.000€ en Aran

El Gobierno de UA en el
Conselh Generau ha trabajado
duro para definir proyectos y
estrategias que ayuden a
potenciar la reconstrucción
social y económica del
territorio tras la crisis de la
COVID-19.

Entre ellos, han impulsado un
Plan de Sostenibilidad
Turística, el cual ha sido dotado
con 2 millones de euros por el
Ministerio de Industria,
Comercio y Turismo. Cabe
remarcar que Aran ha sido
escogida entre 25 destinos
de todo el país para otorgarle
estos recursos reservados a
dar apoyo a los destinos
turísticos sostenibles.

Esta inversión se destinará a
actuaciones relacionadas con
la gobernación turística, la
propuesta de valor
sostenible, la competitividad y
la especialización y el
marketing y promoción
sostenible.

Así mismo, otro de los objetivos
marcados por el gobierno de
Unitat d’Aran con este plan es
estimular diversificación de
la oferta turística y la
desestacionalización.

Todo ello se llevará a cabo a la
vez que se genere una
actividad económica sostenible
y se realicen acciones que
pongan en valor el patrimonio
cultural.  

Desde el grupo de Unitat
d’Aran consideran que este
Plan de Sostenibilidad Turística
refuerza proyectos que ya
vienen desarrollando desde
el gobierno del Conselh
Generau d’Aran. Como es el
caso de la candidatura de la
Reserva de la Biosfera o la
creación de un observatorio de
turismo rural.  

En este sentido, el equipo de
gobierno de UA, también está
desarrollando dentro del Plan
de Sostenibilidad, proyectos
para convertirse en un destino
turístico inteligente (DTI), como
pueden ser actuaciones en
inteligencia turística, como la
movilidad sostenible con buses
lanzadera o e-bike y el control
de accesos.

El objetivo será siempre el de
generar actividad económica
sostenible y reforzar la
identidad con la puesta en valor
de recursos patrimoniales de
nuestro territorio.
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El govern d'Unitat d'Aran al Conselh Generau d'Aran
promou la candidatura de la Val d'Aran com Reseva de la
Biosfera de la UNESCO
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Unitat d’Aran al Conselh Generau d’Aran
impulsa la candidatura de la Val d’Aran per
aconseguir que la UNESCO la reconegui com
Reserva de la Biosfera. Un distintiu que faria que
el territori es visualitzés internacionalment com a
destí diferenciat pels seus paisatges ben cuidats i
conservats, i per la aposta del govern d’UA de
treballar pel seu desenvolupament sostenible.

Reserva de la biosfera

Replantejar la gestió territorial i treballar en la
diversificació económica. Claus pels
principals valors del projecte: eficiència,
sostenibilitat, innovació i participació.

La Reserva de la Biosfera per a Aran comporta la
definició d’un model d’ordenació territorial on la
población local és la protagonista. La aposta del
govern d’Unitat d’Aran al Conselh Generau d’una
conciliació i equilibri entre el desenvolupament
econòmic i la conservació del seu entorn, es veu
constatada amb aquest reconeixement. També
combina la economia,  la ciència,  i la  educació
social i ambiental, per a gestionar i utilitzar els
recursos naturals de manera sostenible.
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Aquest reconeixement dotarà a la Val
d’Aran d’una eina per a posar en valor tant
el seu patrimoni natural com la cultura i la
llengua aranesa, protegint el legat cultural
i que així perduri.
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UA considère primordiau aguesta
collaboracion entar èxit d’aguest projècte.
Per aguesta rason, dessenhèren varis
talhèrs publics, a on aqueres persones
interessades i podien participar. Atau s’an
podut definir, entre totes e toti, es
estrategies e valors a seguir deth plan
d’accion. 

Eth Conselh Generau d’Aran, a trauès des
enterpreses Inèdit e Verd e Blu, organizèc
eth darrèr mes de noveme uns talhèrs de
participacion ciutadana damb er objectiu
de crear de forma conjunta eth plan d'accion
d'aguesta Resèrva. En totau, es talhèrs se
dividiren en sies grops que tractèren sus
sies tematiques diferentes: auviatge
naturau, auviatge culturau, investigacion,
sector primari, torisme e espòrts.

Eth govèrn d’Unitat d’Aran en Conselh Generau d’Aran
apòste per un procès consensuat entre era administracion,
eth teishit empresariau e era ciutadania ena creacion dera
candidatura d’Aran coma Resèrva dera Biosfèra

Reserva de la biosfera
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PATRIMONIO NATURAL
El aprendizaje y transmisión de los
valores naturales, así como la
conservación y protección del paisaje, la
biodiversi-dad y los ecosistemas,
factores claves e imprescindibles.

PATRIMONIO CULTURAL

DEPORTESTURISMOSECTOR PRIMARIO

El aranés, lengua oficial de la Reserva.
Se promociona así su uso social. Se
potencian las tradiciones, costumbres
y fiestas locales; se motiva la
realización de iniciativas culturales.

Se crea transferencia del conocimiento y
se involucra a la sociedad civil en las
líneas de investigación, implicando
también a los docentes para conseguir la
participación de los estudiantes 

Nuevas estrategias de comercio de
proximidad o e-comerce, se reconoce a
los ganaderos y agricultores como
gestores imprescindibles, se invierte en
formación e investigación.

Se aborda la necesidad de conseguir la
desestacionalización y la diversificación
del sector, pero siempre velando porque
la sostenibilidad sea el pilar fundamental
del tejido turístico empresarial.

El deporte como un activo económico
alineado con factores socioambientales,
optimizando las instalaciones y creando
un organismo que unifique actividades
implementando federaciones de Aran.

Los talleres
INVESTIGACIÓN
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El grupo de gobierno Unitat d'Aran inició el pasado mes de noviembre los trabajos del primer tramo del
trayecto aranés del camino ciclabe Trans Garona. En concreto, son dos kilómetros y medio que van
desde la frontera francesa hasta Pònt de Rei.

El total de la vía ciclable conectará la Val d'Aran con Toulouse. Para este proyecto, que fomentará la
movilidad sostenible mediante un nuevo recurso turístico, se destinan 399 mil euros.

Unitat d'Aran comprometuda damb era economia locau

Potenciar e meter en valor ara zòna son es
objectius qu'a eth grop Unitat d’Aran damb eth
projècte de melhora deth Refugi dera Honeria.
Aguestes òbres s'inicièren eth darrèr mes de
noveme.
Ath delà dera reforma e adeqüacion deth Refugi,
tanben se netejaràn e melhoraràn es camins
istorics dera Val de Toran.

S’inícien es òbres d’adeqüacion
deth Refugi dera Honeria

El equipo de gobierno del Conselh Generau presentó el pasado mes de octubre a los Ayuntamientos y
EMD’s del territorio los avances llevados a cabo en la estrategia de aprovechamiento de la biomasa
forestal. 

El proyecto, que se empieza a desplegar este nuevo año, supondrá una clara apuesta por la
bioeconomía y el cuidado a los bosques de la Val d’Aran. Para llevarlo a cabo se firmará un convenio con
los ayuntamientos araneses. Dentro de este plan está prevista la instalación de la caldera de biomasa
en el Espitau Val d'Aran, así como un centro logístico en las antiguas instalaciones de CAFISA en Les.

Unitat d'Aran avanza en la Gestión Forestal

Eth passat mes de noveme, Unitat d'Aran inicièc un plan de dinamizacion deth comèrç dera Val
d'Aran. Eth principau objectiu ei analisar era situacion actuau e cercar naues perspectives entà
estimular eth comèrç en territòri.

Per un aute costat, e damb era arribada der iuèrn, eth govèrn aranés inicièc ua naua campanha entà
promòir enes principaus mejans de comunicacion catalans es desparièrs atractius dera Val d’Aran e
promòir atau eth torisme de proximitat.

Comienzan los trabajos del camino ciclable TransGarona
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Eth govèrn d’Unitat d’Aran trabalhe pera diversificacion
dera economia aranesa

Hepic
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Un HUB ei un espaci fisic e virtuau a on es persones
entreprenents, administracions, enterpreses e
inversors s’amassen en tot fomentar eth trabalh
collaboratiu, era cocreacion e eth prenentatge mutuau.
Un hilat a trauès th quau generar oportunitats de
negòci innovadores e qu’aufrís supòrt e orientacion a
entreprenents e enterpreses emergents que volguen
desvolupar projèctes innovadors e de valor.

Ei eth prumèr HUB d’innovacion rurau que se centre
enes zònes de montanha. Fisicament ei situat en Aran,
mès es sòns projèctes pòden tractar sus un aute
territòri. HèPic ei ua iniciativa public-privada creada e
impulsada peth Govèrn d’Unitat d’Aran deth Conselh
Generau d’Aran e damb eth supòrt deth Ministèri
entara Transición Ecológica e eth Rèpte Demografic,
era Deputacion de Lleida, era patronau PIMEC, era
associacion d’empresaris Pallars Actiu e enterpreses
nacionaus e internacionaus.

Qué ei?

Qué preten?

Gràcies ath trabalh der equip de govèrn
d’Unitat d’Aran, eth nau HUB
d’innovacion rurau enes zònes de
montanha ja ei en foncionament. Aguest
ambiciós projècte a coma principau
finalitat diversificar era economia
aranesa.

Eth govèrn d’Unitat d’Aran a impulsat eth
projècte HèPic damb eth propòsit
d’arténher ua diversificacion economica
sostenible enes territòris de montanha
coma Aran, a trauès dera innovacion en
ambit deth torisme, atau coma enes
ambits der espòrt, era agricultura, era
atencion as persones, era ramaderia,
es energies renovables o era cultura.

Aguesta ei ua iniciativa precursora, e un
referent entà toti es territòris de
montanha que basen era sua economia
principaument en torisme. 

Ath delà, Unitat d’Aran en Conselh
Generau d’Aran, damb HèPic cerque
retier e captar eth talent, era atencion
sociau e eth profitament des recorsi
locaus. 

Er equip de govèrn d’Unitat d’Aran pense
que, entà qu’aguest HUB arténhe es sòns
objectius e que se convertisque en ua
irina transformadora d’Aran e des
societats ruraus de montanha, ei
primordiau compdar damb eth supòrt tant
des administracions coma deth teishit
empresariau.



Entrevista
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Maria Vergés: Síndica d’Aran

"Queremos posicionar Aran como un territorio de referencia
en innovación y desarrollo sostenible"

¿Cómo de meditada fue la decisión
de ser la nueva Síndica?
Esta ha sido una decisión muy
meditada a nivel personal, pero también
por todo el equipo de gobierno del
Conselh Generau. Valoramos los pros y
los contras de este cambio, y decidimos
que era una buena oportunidad para
Aran, y para sus intereses, poder tener
una interlocución directa con el
gobierno del Estado. Una interlocución
de la cual, en breve, empezaremos a
ver los frutos. No obstante, se trata de
un cambio en la sindicatura, pero no en
el proyecto. 
Nosotros somos un equipo
cohesionado que trabaja codo con
codo, los nombres no son lo importante,
si no el resultado de nuestro trabajo.

¿Cuál es el principal reto al que se
enfrenta el Conselh?
La gestión de la crisis del COVID-19,
tanto sanitaria como
socioeconómicamente, es la prioridad
más urgente que tenemos en estos
momentos. Sin embargo,
paralelamente trabajamos también en
otros ámbitos: la consolidación del
autogobierno aranés para afianzar las
competencias que tenemos y asumir
otras que, en definitiva, sirvan para que
la ciudadanía de Aran tenga mejores
servicios gestionados desde la
proximidad.

El despliegue de la ley de Aran
aprobada en 2015 para lograr el
autogobierno en Arán ¿en qué fase
se encuentra?
Éste es uno de nuestros objetivos
desde el inicio de la legislatura. La Ley
de Aran marca todo nuestro ámbito
competencial pero todavía no se ha
desplegado como debería. 
Nos   encontramos  con  competencias 

traspasadas pero que no están
desarrolladas, es decir, que en la
práctica no podemos gestionarlas.
Tenemos múltiples ejemplos, como la
competencia de turismo, que no se ha
actualizado desde 1997, la de sanidad
que se rige por un convenio de 2006 o
la de servicios sociales que ni tan
siquiera cuenta con un convenio que
diga como desplegarla, lo que lleva a
que, aunque tenemos la competencia,
las comarcas vecinas prestan más
servicios que el Conselh Generau.

En cuanto a la mejora de
competencias en Aran, ¿cuáles son
sus principales objetivos?
Resulta necesario actualizar las
competencias actuales, y eso quiere
decir revisar si están traspasadas con
los recursos económicos necesarios y
garantías jurídicas y llevar a cabo un
seguimiento de las mismas. Es
importante que seamos conscientes de
la importancia que tiene poder
gestionar desde la proximidad y para
ello poseer estructuras y recursos es
primordial. 
Un ejemplo ha sido la gestión de la
pandemia en Aran, que nos ha
permitido resolver los problemas desde
la cercanía.

HèPic, el HUB de innovación en
zonas de montaña, ya es una
realidad, con empresas instaladas y
trabajando a pleno rendimiento,
¿cuál es el siguiente paso?
El objetivo es seguir incentivando la
creación de nuevas empresas
potenciando el ecosistema que se ha
generado con HèPic. Además, vamos
a interaccionar con el resto del Pirineo
generando unas sinergias que nos
hagan mejorar nuestra economía e
impulsar  proyectos transversales  que

impulsen transformaciones sociales.
HèPic es un proyecto de referencia en
toda España y queremos que Aran sea
un territorio innovador. Para ello vamos
a mejorar las instalaciones de
coworking, y ampliar los espacios para
nuevas empresas.

Ha decidido mantiene las
responsabilidades en Salud y
Servicios Sociales, su año más
difícil. ¿Cuál es el mayor reto?
Ahora la prioridad es que se pueda
vacunar a toda la población. Estamos
en contacto permanente con el
Departament de Salut de la Generalitat
que es quien gestiona la vacunación y
los criterios para la misma y
esperamos que pueda llevarse a cabo
con rapidez.

¿Qué otras líneas claves va a seguir
en su gobierno?
La consolidación de la institución y el
posicionamiento de Aran como un
territorio de referencia en materia de
innovación y desarrollo sostenible, así
como el impulso y protección de
nuestra lengua y cultura.

Ahora hay tres proyectos que
pueden convertir al Valle de Aran en
el mejor territorio sostenible de
Europa…
El objetivo es dotar al Valle de una
marca que esté relacionada con la
sostenibilidad y con la calidad en todos
los sentidos. Pero la Reserva de la
Biosfera es también una manera de
gestionar el territorio con una nueva
consciencia que nos permita un
desarrollo inteligente y sostenible. 
El proyecto de sostenibilidad turística
también va a ayudar a mejorar
aspectos como el acceso a entornos
naturales o a nuestro patrimonio.
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“Volem posicionar Aran coma un
territòri de referéncia en innovacion”

Coma de meditada e consensuada
siguec era decision d’èster era naua
Sindica?
Aguesta qu’a estat ua decision plan
meditada a nivèu personau, mès tanben
per tota era equipa de govèrn deth
Conselh Generau. Avalorèrem es
avantatges e desconvenients d’aguest
cambi, e determinèrem de qu’ère ua bona
escadença entà Aran, e entàs sòns
interèsi, poder auer ua interlocucion
dirècta tamb eth govèrn der Estat. Ua
interlocucion de quina ben lèu ne
començaram de veir es fruts. Totun, se
tracte d’un cambi ena sindicatura, mès
non pas en projècte. Èm un equip
coesionat que trabalhe code damb code,
es nòms non son çò d’important, se non
eth resultat deth nòste trabalh.

Quin ei eth principau rèpte damb eth
que s’afronte eth Conselh?
Era gestion dera crisi deth COVID-19,
autrestant sanitària coma
socioeconomicaments, qu’ei era prioritat
mès urgent qu’auem en aguesti moments.
Totun, parallelaments trabalham tanben
en d’auti encastres: er assolidament der
autogovèrn aranés entà afermir es
competéncies qu’auem e assumir-ne
d’autes que, fin finau, servisquen entà
que era ciutadania d’Aran age melhors
servicis gestionats dera proximitat estant.

Eth desplec dera lei d’Aran aprovada
en 2015 entà arténher eth maximum
autogovèrn en Aran, en quina fasa se
trape aguest projècte?
Aguest qu’ei un des nòsti objectius deth
començament estant dera legislatura. Era
Lei d’Aran mèrque tot eth nòste encastre
de competéncies mès, encara non s’a
pas desvolopat coma n’aurie d’èster. h
Generau. 

Tad açò qu’ei ara melhora de
competéncies en Aran, quini son es
sòns principaus objectius?

Ven a èster un besonh actualizar es
competéncies actuaus, e açò vò díder
campar s’aguestes son transferides tamb
es recorsi economics de besonh e es
garantides juridiques e amiar a tèrme un
seguiment des madeishes.
Qu’ei important que sigam conscients
dera importància qu’a poder gerir dera
proximitat estant e entad açò possedir
estructures e recorsi qu’ei primordiau. Un
exemple a estat era gestion dera
pandemia en Aran, que mos a permetut
resòlver es problèmes dera proximitat
estant.

HèPic, eth HUB d’innovacion en
parçans de montanha, ja ei ua
realitat, tamb enterpreses plaçades e
en tot trabalhar a plen rendement,
quin ei eth pas a seguir?
Er objectiu qu’ei seguir possant era
creacion de naues enterpreses en tot
potenciar er ecosistèma que s’a
generat tamb HèPic. Ath delà, vam a
interaccionar tamb toti es auti parçans
deth Pirenèu en tot generar ues
sinergies que mos hèsquen melhorar
era nòsta economia e enventir
projèctes transversaus que possen
transformacions sociaus. HèPic qu’ei
un projècte de referéncia en tota
Espanha e volem qu’Aran sigue un
territòri innovador Entad açò vam a
melhorar es installacions de coworking,
e agranir es espacis entà naues
enterpreses.

Manten responsabilitats en airau de
Salut e Servicis Sociaus, eth sòn an
mès dificil. Quina ei eth mès gran
rèpte?
Ara era prioritat qu’ei que se posque
vacunar a tota era populacion.
Èm   en  contacte  permanent   tamb   eth

Departament de Salut dera Generalitat
qu’ei qui gerís era vacunacion e es
critèris entara madeisha e demoram que
se posque amiar a tèrme ath mès lèu
possible.

Quines autes linhes claus vatz a
seguir en sòn govèrn?
Er assolidament dera institucion e eth
posicionament d’Aran coma un territòri de
referéncia en matèria d’innovacion e
desvolopament sostenible, atau coma eth
vam e proteccion dera nòsta lengua e
cultura.

Ara madeish i a lançats tres projèctes
que pòden virar era Val d’Aran en
mielhor territòri sostenible d’Euròpa.
Eth prètzhèit qu’ei dotar ath nòste territòri
d’ua marca que demore claraments
restacada tamb era sostenibilitat e tamb
era qualitat en toti es sens. Mès era
Resèrva dera Biosfèra qu’ei tanben ua
forma de gerir eth territòri tamb ua naua
consciéncia que mos permete un
desvolopament intelligent e sostenible.
Eth projècte de sostenibilitat toristica
tanben va a èster de plan d’ajuda entà
amielhorar quauqui aspèctes, coma er
accès as airaus naturaus o ath nòste
auviatge.
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Trabalham per un autogovèrnsolid

El Conselh Generau denuncia a la Generalitat por incumplir el
acuerdo de la gestión de emergencias
El Departament de Interior sigue sin dotar vehículos
al cuerpo de Pompièrs d’Aran tal y como contempla el
Acuerdo Institucional de gestión integral de emergencias
en Aran, aprobado en el año 2019 por la Comisión
Bilateral Generalitat y el Conselh Generau. Esta
actuación, que sí que se ha llevado a cabo en otros
parques, ha generado que el Conselh presente un
recurso contencioso contra el gobierno catalán.
 
Durante los meses de enero y junio de 2020, la
Generalitat de Catalunya adquirió 92 vehículos
autobombas y 263 vehículos ligeros destinados al
cuerpo de Bombers de la Generalitat, de los cuales
ninguno ha llegado a los parques de Pompièrs de la  

Val d’Aran. El Gobierno de UA en el Conselh ha solicitado en diversas ocasiones explicaciones sobre los
criterios de reparto de estos vehículos y ha pedido también el cumplimiento del acuerdo institucional, tanto a
la Secretaría General de Interior como al Departament de Interior, pero no ha recibido respuesta de su
parte.Por ello, ante la falta de respuesta reiterada por parte de la Generalitat se ha determinado denunciar
esta situación como último recurso para conseguir el cumplimiento de este acuerdo que, por otro lado,
compromete la seguridad de los profesionales del cuerpo y la efectividad de sus servicios.

El apartado 5 de la cláusula 11 determina que “durante el período de transición para la implementación del
modelo de gestión integral de Emergencias por parte del Conselh Generau d’Aran, el departamento de
Interior aportará los vehículos necesarios para el servicio de los Pompièrs d’Aran de acuerdo con los criterios
generales que la Dirección General de Prevención, Extinción de Incendios y Salvamentos...".

Eth govèrn d'Aran demane sollucions ara Generalitat 
Der inici dera legislatura ençà, eth govèrn aranés s’a adreçat en nombroses ocasions as diuèrsi
departaments dera Generalitat, atau coma eth pròpri president, entà sollicitar e reclamar sollucions e
responses a diuèrsi ahèrs primordiaus entà Aran. Entre aguesti, destaquen tèmes relacionadfi damb eth
departamento d’Agricultura, eths departamento de salut, de benèster, cultura e interior. 

En aguest sens, pendent tot aguest temps, s’a reclamat tanben tractar per un costat era situacion der
aranés e des politiques lingüistiques que s’amien a tèrme per part dera Generalitat e Conselh, e
per aute, eth besonh urgent de desvolopar ahèrs relacionadi damb er autogovèrn aranés e eth
desplegament dera lei d’Aran, que son de vitau importància tath nòste territòri. 
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Defensa des interèssi d'Aran en Parlament de Catalunya
Eth passat 14 d'octubre, er alavetz
sindic F. Boya, compareishec en
Parlament de Catalunya entà
expausar detalhadament er estat
de quauqui airaus primordiaus
entara Val d’Aran, atau coma
establís era Lei 1/2015, deth
Regim Especiau d’Aran.

Era prumèra qüestion tractada
siguec “respóner s’eth hèt d’auer
artenhut un reconeishement
legau ei sufisent entà satisfèr
era volentat d’autogovèrn dera
Val d’Aran, e se podem e auem
de conformar-mos damb es
bones volentats e uns marcs
legislatius que ben
enquadernadi luden enes
estatgères mès que, totun, an un
escàs recorrut en sòn
desplegament”.

Tanben a rebrembat qu’en
diuèrses leis catalanes se
reconeish “de forma contondenta

qu’era natura dera autonomia
d’Aran non ei administrativa,
senon politica” e reclamèc entara
Val d’Aran un autogovèrn reau e
non administratiu, atau coma
s’establís en tèrmes legaus.

Pendent era intervencion,
lamentèc tanben era qüestion
deth finançament, ahèr qu’afècte
de forma dirècta arautogovèrn
deth Conselh Generau d’Aran,
maxima institucion aranesa. 

Era “precarietat notòria en çò
que tòque a inversions per part
dera Generalitat e era lèu
inexisténcia de finançament
destinat a Aran per part dera
Generalitat entre es ans 2011 e
2020, enes que non i a auut
sistèma de finançament, pr’amor
d’ua decision unilaterau dera
Generalitat, en qué, escassament,
auem disposat des recorsi
destinadi as servicis basics”. 

Eth nau sistèma de finançament
aprovat en 2019 e qu’a entrat en
vigor damb era aprobacion deth
nau pressupòst dera Generalitat: 
 Ei un modèl que calerà avalorar
enes propères annades e que
mos dòte d’un hons
incondicionat qu’a de créisher
en base as auanci
pressupostaris dera pròpia
Generalitat e un percentatge deth
10% entà un hons d’inversions
que, pensam, non melhorarà es
disponibilitats des sistèmes
anteriors.

Eth Conselh Generau reclame ajudes ara Generalitat dirèctes tar empresariat aranés
Era sindica d’Aran sollicitèc ara
Generalitat que tengue en compde eth
sector empresariau aranés e que se
les balhe ajudes dirèctes pendent
era amassada on participèren es
conselhèrs d’Economia, Torisme e
Promocion Economica, Juan Antonio
Serrano e Josep Canut, damb eth
conselhèr d’Empresa e Coneishement
dera Generalitat, Ramon Tremosa, e
eth director de Servicis Territoriaus

d’Empresa e Coneishement en Lleida,
Ramon Alturo.  Atau e coma afirmaue:
“ena Val d’Aran, eth sector toristic
s’a vist fòrça castigat, especiaument
pendent era tempsada d’iuèrn,
pr’amor des mesures restrictives
qu’afècten ara ostalaria,
restauracion e comèrç”, e higie: “èm
conscients qu’era prioritat a d’èster
era salut des persones, mès tanben ei
de besonh hèr front as conseqüéncies 

socioeconomiques provocades pera
COVID-19, ei per  açò qu’auem
demanat ath conselhèr d’Empresa e
Coneishement aguest increment
enes ajudes entath sector toristic”.
Es conselhèrs Serrano e Canut
transmetèren “era preocupacion pes
critèris qu’emplegue era Generalitat 
 ara ora de decidir sus es restriccions
que, malerosament, non an vision de
territòri”. 
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Vielha e Mijaran

Unitat d’Aran en Vielha e Mijaran a trabalhat es darrèrs mesi en definir es
inversions a portar a tèrme en Palai de Gèu pendent
Ues inversions fòrça de besonh entath sòn corrècte foncionament, e que no sa’n amiat a
tèrme en darrèr decènni.
Des des sòns inicis, hè mès de 25 ans, eth Palai de Gèu ei ua installacion que compde damb un deficit
estructurau, e que supause ua despena deth 20% dera inversion annau der Ajuntament de Vielha e
Mijaran.

Totun, eth govèrn d'UA considère aguesta installacion coma essenciau entath municipi e ei per açò
qu'aguesta equipa de govèrn negòcie des de hè temps damb era Secretaria Generau der Espòrt dera
Generalitat de Catalunha entà arténher era sua collaboracion dirècta e implicacion en mantenement
d'aguesta installacion que, amassa damb es 100.000€ qu'apòrte annauments era Deputacion de Lleida,
ajudarien a mantier aguest equipament.

En Palai d’Espòrts sa’n substituit es campanes en tot installar
ues lums LED dessenhades especiuaments entà airaus
industriaus, damb proteccion dera lent de policarbonato. Era
execucion d'aguesta intervencion compde damb un pressupòst
finau de 13.499,70 €.
Pera sua part, en Centre Polivalent, s'installaràn punts de lum
damb major rendiment entà auer ua illuminacion avienta,
gràcies a un pressupòst de 7.033,50 €. Ath delà de melhorar era
qualitat dera illuminacion, se redusirà eth còst der emplec
energetic.

Eth Palai d'Espòrts compdarà damb un nau sistèma d’illuminacion LED

La piscina del Palacio de Hielo tendrá una nueva impermeabilización     
El Ayuntamiento de Vielha e Mijaran dio a conocer el mes
pasado la adjudicación del contrato menor para las obras
de impermeabilización de la piscina pequeña, para
terminar con las filtraciones a los vestuarios femeninos de la
planta inferior. 
En consecuencia, se mejorará el acabado de la piscina para
hacerla más agradable al tacto de los usuarios. La obra,
cuyo presupuesto asciende a 24.847,31 euros, supone una
"intervención importante de mantener en buen estado
las instalaciones", según el segundo teniente alcalde y
concejal de Deportes, Alberto López.
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Uarts urbans entàs ciutadans que non dispausen de finques
Er Ajuntament de Vielha e Mijaran trabalhe damb es
servicis tecnics era redaccion deth projècte entath
desvolopament de uarts urbans en solèrs municipaus,
dirigidi a toti aqueri vesins que volguen semiar es sues
pròpries verdures, frutes e legumes e non sàpien a on.
Aguest projècte supausarie eth bastiment d'uns 60 o 70
uarts urbans d'uns 70m3 damb zònes de parcatge e de
picnic.

Eth govèrn d’Unitat d’Aran en Vielha e Mijaran a concebut
aguest projècte deuant deth besonh d'implementar er
autoconsum e  fomentar ua agricultura sostenible. "Ei ua, 

El Ayuntamiento de Vielha e Mijaran ha decidido prorrogar la supresión del cobro de la tasa de
ocupación de las terrazas a los establecimientos hosteleros para 2021, aligerando la carga tributaria a
este sector gravemente afectado tras la COVID-19. De forma excepcional, también se permitirá a lo largo
del año 2021 la instalación de calefactores móviles en las terrazas, siempre y cuando se puedan
guardar por la noche. "Desde el Ayuntamiento de Vielha e Mijaran somos conscientes de la situación
económica que sufre el sector turístico del municipio y de la importancia que supone implementar
todas estas medidas”, comenta el alcalde de Vielha e Mijaran, Juan Antonio Serrano. Añade que aplicarán
otras medidas para ayudar a más familias y empresas "porque ellos son nuestra prioridad".

Un sistema de control remot millorarà la gestió de dipòsits
d’aigua

Supresión del cobro de tasas de terraza 

L'Ajuntament de Vielha e Mijaran ha posat en marxa un nou
sistema de telecontrol dels diferents dipòsits d'aigua que
abasteixen als seus pobles, seguint la línia d'actuació i
compromís per part de l'equip de govern. L'objectiu és millorar i
garantir un bon subministrament i tenir qualitat en l'aigua de
boca que arriba a les cases de tota la ciutadania. 

Es tracta de la solució "Smarty River" d'Alerta Primerenca (SAT)
desenvolupada per l'empresa aranesa Arantec Engineering.
Ofereix informació sobre l'entrada d'aigua de les captacions, així
com de la quantitat de clor que hi ha a l'aigua, per poder
mantenir-la dins dels paràmetres de seguretat per a la salut.
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responsa, ditz eth sòn baile, Juan Antonio Serrano ara nauta demanda qu'a arrecebut eth consistòri
per part des sòns ciutadans enes darrèri ans". Ei previst qu'eth projècte sigue en plen foncionament
laguens d’aguest madeish an, 2021.



Les

Unitat d’Aran continua
millorant l’enllumenat de Les

El grupo de Unitat d’Aran ha puesto en marcha un proyecto de saneamiento y adecuación del
cementerio para conservar así los muros antiguos del recinto, así como su cobertura, para evitar
humedades en la parte superior de los mismos. “Dentro de este proyecto se tienen también en cuenta las
futuras obras para adecuar e instalar columbarios así como la ampliación de la zona de nichos”,
detalló el alcalde de Les, Andreu Cortés.

El govern de Les ha apostat per la substitució de
l’enllumenat públic per equips LED. Aquest
canvi suposa una millor il·luminació projectant la
llum d’una forma més eficient, així com un gran
estalvi energètic pel municipi. Aquest projecte que,
s’executa per fases, contempla la implementació
de més punts llumínics en zones com la
Querimònia, Ressec, etc, i també reforça i
potencia l’il·luminació en d’altres com l’Església de
Sant Joan Bautista, Sant Blas o la Plaça der Haro.

El equipo de gobierno de Les realiza actuaciones de mejora
en el cementerio

Eth govèrn de Les apòste
pera energia renovable
Eth govèrn municipau d’UA a bastit ua estacion
de recarga electrica entà veïculs. 

Damb aguesta accion se vò dar servici ad aqueri
usatgèrs que dejà dispausen d’aguesta classa de
veïculs, e tanben se vò impulsar er emplec des
energies renovables. Ath delà, aguestes
installacions emplaçaràn a Les en mapa, en tot
gésser enes aplicacions e planificadors de
viatges com punt d’assisténcia e parada.

Melhora de seguretat en mur de contencion deth marge
dret der arriu Garona 
Eth govèrn de Les a installat ua barana en mur
de contencion deth riu Garona en sòn marge
dret. 

Aguesta actuacion s’a realizat en un tram deth
mur fòrça baish pr’amor de melhorar era seguretat
de vesins e visitaires, en tot esvitar possibles
accidents. 

D’aguesta forma tanben se melhore era sua
estetica, e demore un mur mès net e polit.
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Bossòst

Aguestes actuacions an estat prebotjades peth
govèrn Conselh Generau d’Aran amassa damb eth
der Ajuntament de Bossòst, en sòn convèni marc
damb era Deputacion de Lleida. Tanben i a
collaborat eth Departament de Cultura dera
Generalitat. Sa’n realizat trabalhs ena tor e
façada nòrd de neteja, impermeabilizacion dera
cubèrta dera nau, eth renauiment dera escala
interiora, er apariament des murs deth campanau,
entre d’auti. 
Aguesti trabalhs an permetut méter en valor un des
principaus monuments romanics d’Aran. En aguest
sens, cau remercar qu’era glèisa de Bossòst ei
catalogada coma Ben Culturau d’Interès Nacionau
(BCIN).

Unitat d’Aran restaure era tor dera glèisa de Santa Maria
dera Purificacion de Bossòst

Unitat d’Aran en Bossòst moviliza un 30% de sus recursos
para reactivar la economía local

El gobierno de Unitat d’Aran en Bossòst suprime la tasa de
terrazas para 2021
La prioridad es aliviar las cargas impositivas a sectores clave de la economía local, ya que no pueden
desarrollar su actividad por la crisis sanitaria y económica provocada por el COVID-19, insistía el alcalde
Amador Marqués. Asimismo, el equipo de gobierno está trabajando en la modificación del presupuesto del
municipio, para habilitar nuevas ayudas y medidas de apoyo a las familias y negocios.

Se realizen òbres de melhora en cementèri de Bossòst
Eth govèrn d’UA en Bossòst impulse ues òbres de reforma deth cementèri a on sa’n bastit 56 naui
nichos e ua trentia de columbaris. Aguestes òbres an auut un còst de 46.000 euròs.

El equipo de gobierno aprueba una modificación presupuestaria de 280.000 euros, los cuales se invertirán
en varios servicios municipales. La mejora de la red de aguas, la regeneración de calles y el refuerzo en
la limpieza de la vía pública son algunos de ellos.
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Damb aguesti recorsi, qu’ascendissen a 570.036,90 euròs, eth govèrn d’UA en Vilamòs e Era Bordeta doble
era inversion der an anterior, e la triplique respècte d’auti ans.

Eth govèrn d’UA a artenhut multiplicar es sòns recorsi pr’amor deth sòn esfòrç e trabalh entà obtier
subvencions de d’auti estaments coma ei era Deputacion de Lleida. Eth sòn objectiu ère poder auançar en
sòn projècte de regeneracion urbana, en tot reformar, melhorar e acondicionar diuèrsi carrèrs e
equipaments publics.

Damb aguesti plans se poirà intervier ena melhora, reforma e reparacion des captacions e depòsits
d’aigua. Atau madeish se preten portar a tèrme era reforma integrau der enluminatge public d’Era
Bordeta. Tanben era adecuacion e pavimentacion dera dusaua fasa deth carrèr Saplan atau coma era
reforma dera prumèra planta dera sala sociau.

Eth baile de Vilamòs e Era Bordeta, Oriol Sala, remercaue qu’eth sòn projècte se “centre en era atencion
as persones, en tot garantir e melhorar es servicis basics coma eth de mobilitat, e en era melhora
estetica des pòbles deth municipi".

Vilamòs e Era Bordeta

Era equipa de govèrn d’Unitat d’Aran artenh eth pressupòst
mès gran dera sua istòria

*El govern d’Unitat d’Aran a Vilamòs avança amb
els treballs de millora i manteniment amb la
instal·lació i col·locació de: 

- Dos focus LED, un amb placa solar al punt de
recollida d’escombraries i l’altre embellint l’entrada
de Vilamòs.

- Una reixa i el sant de San Antonio.

- Una xarxa de contenció de caiguda de pedres a la
carretera.

Vilamòs avanza con los trabajos
de mejora y mantenimiento en
diferentes puntos del pueblo
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Unitat d`Aran a Es Bòrdes realitza treballs de millora a tot el
municipi

Eth govèrn d’Unitat d’Aran en Es Bòrdes recupère eth
camin de Còsta Heireda
Es òbres de recuperacion e senhalizacion deth Camin
Còsta Heireda dejà son finalizades. 

Atau coma remercaue era sua alcaldesa, Rosa Mirat,
“aguesti trabalhs an estat possibles gràcies a qu’er
equip de govèrn a trabalhat entà cercar es recorsi de
besonh en tot acuelher-se ath Plan de Camins dera
Deputacion de Lleida".  Tanben i a collaborat era
empresa Aran Bike Parks.

L’equip de govern de Es Bòrdes ha estat treballant en millorar la imatge i estètica de varis punts dels
pobles que formen part d’aquest municipi. Algunes d’aquestes obres han estat possibles gràcies a les
subvencions incloses al plà de reforç de la Diputació de Lleida.
També s’ha millorat l’accès al principal patrimoni natural i turístic del municipi, gràcies al plà de
dinamizació territorial del Departament de Presidència de la Generalitat de Catalunya al qual el grup d’UA
es va adherir.

Unitat d’Aran enes institucions                                                Ajuntaments

Es Bòrdes, Benós, Begós e Arró
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Unha

Er equip de govèrn d’Unitat d’Aran dera EMD
d’Unha a realizat trabalhs de melhora ena
entrada ath pòble damb era creacion d’ua
zòna ajardinada e d’òci en tot dignificar ua zòna
degradada que s’auie convertit en un tarcumèr.
Tanben a restaurat e apariat era antiga mòla
deth pòble. Atau s’a volut preservar e méter en
valor eth patrimòni culturau e arquitectonic, en
tot somar un nau atractiu toristic.

Unitat d’Aran en Unha tanben trabalhe entà
arténher era financiacion de besonh entà amiar a
tèrme eth sòn projècte de calefactar eth Carrèr
Santa Eulàlia, pr’amor qu’en iuèrn ei de plan
dificil accès per veïculs e pedons en cas de gèu e
nhèu e resulte perilhós eth sòn pas.

UA en Unha dignifique era entrada deth pòble e restaure era
antiga Mòla

Unitat d’Aran en Tredòs también quiere salvaguardar
el patrimonio cultural y arquitectónico aranés. Los
vocales del partido requirieron la recuperación del
aserradero de Tredòs, creando así un nuevo atractivo
turístico. Cabe remarcar que esta reivindicación se
viene realizando desde mucho tiempo atrás, pero sin
obtener una respuesta positiva. En la actualidad, esta
actuación se hace más necesaria y evidente que
nunca. Tredòs, podría recuperar un aserradero único en
su entorno. Es un proyecto que se podría realizar dada
la buena situación económica.

Los vocales de UA piden que se recupere el aserradero de
Tredòs

Tredòs
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Bagergue

Gessa

Bagergue bastís un magasèm municipau
Era EMD de Bagergue ja dispause deth sòn
prumèr magasèm. Aguest nau equipament public
ei destinat coma parcatge dera maquinària de
neteja de nhèu e coma magasèm pròpri deth
mobiliari urban e materiau de mantenement.

Era part superiora se convertirà en un espaci
polivalent entara practica d’espòrt ar aire liure
e serà provedida damb equipament
biosaludable aguesta primauera. Atau madeish,
se crearà un nau parc infantil en ua parcèla
aquerida pera EMD recentaments.

UA en Gessa artenh que s’illumine era carretèra entre Gessa e
Salardú

Eth grop d’UA ena EMD de Gessa mòstre era sua
satisfaccion pera accepatacion dera sua demana ena
Junta Vesiau dera EMD de Gessa e en Plen der
Ajuntament de Naut Aran tà que s’installèssen
punts luminics en tram dera carretèra C-28
qu’amasse Gessa e Salardú. 

Ath delà, tanben sollicitèc eth plaçament de senhaus
verticaus entre es dues marquesines d’autobús,
en tot avisar as conductors deth perilh pera
proximitat d’un lòc freqüentat per pedanhs
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Tanben s’an realizat diuèrsi trabalhs de mantenement coma: pintar es places de parcatge, repintar es
passi de pedanhs, condicionar eth parcatge deth Camin Pessòla, engodronar eth camin Pessòla e
renauir es boraus dera carretèra ena entrada deth pòble, eca.
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Deputacion de Lleida

La Diputación de Lleida aprueba dos planes de inversión para
los municipios araneses dotados con 1,4 millones de euros
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El Plan de Dinamización Local y el Plan de
Cooperación Local 2020-21 son las dos apuestas de la
Diputación de Lérida para las localidades aranesas. En
total se destinará un importe de 1,4 millones de
euros. 

El Plan de Dinamización Local financiará mejoras en
infraestructuras e instalaciones locales con un total de
440.000 euros de inversión, a partir de este año. Y por
su parte, el  Plan de Cooperación Local 2020-21
prevé una consignación de 930.000 euros, que se
destinará a municipios y entidades municipales
descentralizadas de Aran. Esta financiación puede
dedicarse a diversas inversiones locales relacionadas
con la mejora y reforma de servicios, nuevas
infraestructuras, máquinas, transporte y otros equipos
asociados con el funcionamiento de servicios locales.

Unitat d'Aran apuesta por los
nuevos planes económicos

La instalación de la caldera de biomasa del Espitau
Val d’Aran forma parte del proyecto de Gestión
Forestal del gobierno del Conselh Generau con la
colaboración de los ayuntamientos y EMD’s
araneses. El proyecto, impulsado con la
colaboración de la Diputación de Lleida y
enmarcado dentro del programa FEDER,
supone un cambio de combustible, del gasoil a la
materia orgánica, y permite producir una energía
más barata, renovable y con menos emisiones.

El grupo Unitat d’Aran en la
Diputación de Lleida pidió al ente
provincial que lidere un plan de
choque para apoyar al sector
económico afectado por la
crisis generada por la COVID-
19. UA propone medidas de
apoyo a las economías de
frontera y estaciones de esquí así
como a los sectores que tuvieron
que cerrar a causa de las
restricciones.  Marqués consideró
“indispensable” sumar esfuerzos
entre las administraciones en la
reactivación económica y
cohesión social.  

El Espitau Val d`Aran contará con
caldera de biomasa

En el pleno de la Diputación, UA y PSC crearon
una mesa de trabajo para coordinar las sinergias
de las administraciones y las empresas privadas.
El objetivo es ayudar a la rehabilitación
económica. 

El diputado por UA, Amador
Marqués, pide apoyo a la Diputación



Vediau

Convergéncia Aranesa desprotegís e mensprede eth
patrimòni aranés

Er ajuntament de Naut Aran a denonciat er expedient administratiu de
declaracion coma Bens Culturaus d’Interès Nacionau (BCIN) des monuments e
conjunts istorico artistics d’Aran provocant atau que totes es glèises araneses e
es sòns entorns demoren sense proteccion.

En darrèr plen ordinari der Ajuntament de Naut Aran celebrat eth passat 17 de deseme, eth grop d’Unitat
d’Aran denoncièc eth grèu error deth consistòri en aprovar era caducitat des BCIN, en tot provocar
que dequèiguen es proteccions de totes es glèises e monuments e es sòns entorns. Eth còsso
pòrtaveu deth grop d’UA, Francés Bruna declaraue que, “er ajuntament de Naut Aran a provocat que toti
es nòsti monuments e patrimòni arquitectonic, e es sòns entorns, demoren sense proteccion”.

Unitat d’Aran a denonciat eth critèri partidiste e interessat der ajuntament de Naut Aran “que, coma
malerosament ja ei costum, priorize es interèssi particulars e de partit peth dessús deth ben comun
manifestaue  eth pòrtaveu d’UA, ath temps que lamentaue “era manca de vision estrategica e de país que
Convergéncia acabe auent tostemp, en tot demostrar que non a projècte tath futur d’Aran”. 
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Atau donc, a compdar d’aguesta denóncia, dequè era proteccion de toti es conjunts istorico artistics de tota
era Val d’Aran (glèises e monuments) e des sòns entorns, e segontes manifestaue er alcalde pedani de
Bagergue, Marc Tarrau, “ei un atac flagrant contra er auviatge e era riquesa patrimoniau aranesa, e atempte
contra ua des obligacions dera administracion publica, qu’ei era de velhar peth mantenement e conservacion
d’aguest tipe de bens” e higie que “va en contra de totes es iniciatives e accions que s’amien a tèrme en mon
entà méter en valor eth patrimòni, coma element clau d’un modèl toristic sostenible, quauquarren
qu’era pandemia a demostrat qu’ei de besonh”.

Segontes er argumentari eximit per alcalde de Naut Aran, César Ruiz Canela, aguesta denoncia non
interferís ena proteccion des monuments ne es entorns que vien protegidi peth Plan Director Urbanistic dera
Val d’Aran, hèt que non ei cèrt pr’amor que, cau remercar qu’eth Plan Director non protegís es entorns des
monuments. Coma declaraue eth pòrtavotz d’UA, “un exemple clar de çò que pòt passar a compdar
d’ara ei çò que s’a produsit ena Glèisa de Santa Maria d’Arties, a on ua òbra particular a des·hèt era
antiga muralha d’aguest recinte, en tot provocar un damatge irreparable ad aguest monument”.

Convergéncia Aranesa muestra sus contradicciones 
Tras provocar que decaigan las protecciones de
los núcleos antiguos y conjuntos
historicoculturales de todo el Valle de Aran, el
partido que gobierna el Ayuntamiento de Naut
Aran inaugura ahora una obra de 160.000€,
argumentando que con ello pretende
"recuperar" y "conservar" el patrimonio cultural
y arquitectónico del municipio.

Desde Unitat d'Aran no comprendemos esta
forma de gobernar, donde el criterio y el rigor
aparecen y desaparecen en función de los
intereses partidistas de Convergencia Aranesa.

Cabe también destacar que, quizás, dada la
actual situación social y económica, éste no era
el mejor momento para gastar 160.000€ en una
obra de este tipo, y que esta importante
cantidad de dinero público debía dedicarse a
apoyar y ayudar a aquellos sectores
económicos y sociales más afectados por la
gran crisis sanitaria y social que vivimos.
Nuevamente, demuestran que no tienen
proyecto de futuro para Aran.
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Eleccions ath Parlament de Catalunya en Aran

El PSC fue el partido  más votado en la  Val d'Aran en las
elecciones al Parlament de Catalunya 

En la Val se contabilizaron 3.493 votos frente a una alta abstención con un total de
3.715 personas

Las elecciones al Parlament de Catalunya celebradas el 14 de febrero han provocado un cambio en la Val
D'Aran. Además de la elevada abstención, posiblemente relacionada con la pandemia, los resultados han
dado un giro con respecto a las anteriores elecciones del 2017. El PSC se coloca como primera fuerza
desbancando a Ciudadanos hasta la quinta posición. Por su parte, Vox emerge hasta la tercera fuerza con
490 votos. La Val d'Aran registró además 122 votos nulos y 32 en blanco.

Partido                                   Votos                                   %

PSC             

ERC                  

VOX                  

JxCat                  

Cs                   

PP                            

ECP-PEC                

CUP-G                    

PDeCAT                    

PNC                           

R. CERO-GV-M         

EB           

PUM+J          

PCTC  

FNC        

IZQP      

MPIC           

SCAT

1.044

504

490

368

252

206

166

126

82

40

17

16

7

5

3

2

2

0

29,89%

14,43%

14,03%

10,54%

7,21%

5,90%

4,75%

3,61%

2,35%

1,15%

0,49%

0,46%

0,20%

0,14%

0,09%

0,06%

0,06%

0,00%

Resultados electorales en la Val d'Aran

PSC                      
VOX                        
JxCat                      

Partidos más votados en los municipios araneses

Arres              

Bausen

Bossòst

Es Bòrdes

Canejan

Les

Naut Aran

Vielha e 
Mijaran

Vilamòs

   Municipio          Partido            Votos               %

11
5
3

37,93%
17,24%
10,34%

PSC
CUP-G
ERC                   

5
5
3

20,83%
20,83%
12,50%

PSC                      
VOX                        
ERC                    

166
91
47

37,56%
20,59%
10,63%

PSC                      
ERC
VOX                    

21
19
14

20,39%
18,45%
13,59%

PSC
ERC
JxCat                 

PSC                      
ERC   
VOX                 

PSC                      
VOX                        
ERC                    

PSC                      
VOX
ERC   

PSC                                  
ERC    
VOX                

9
9
6

28,13%
28,13%
18,75%

110
56
29

37,41%
19,05%

9,86%

179
113
106

25,83%
16,31%
15,30%

520
253
218

30,90%
15,03%
12,95%

32,39%
25,35%
12,68%

23
18

9
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     Totun, tanben è de díder qu’è acceptat damb responsabilitat, e un cèrt sentiment contradictòri per auer de
deishar era responsabilitat de Sindic d’Aran. Totun eth mèn objectiu de trabalhar pera mia Val e era mia
gent tostemp a estat e serà prioritari ena mia accion politica. Ara è de hè'c de forma desparièra. Mès
sense dobte, dera accion e melhores que se van a produsir aguesti pròplèu ans, gràcies as inversions,
melhores legislatives, acòrds internacionaus ena situacion des termières, era Val e d’auti territòris de
montanha van a experimentar melhores substanciaus en desvolopament des sues condicions dera vida
vidanta. Era possibilitat qu’ua persona de montanha comprometuda damb aguesti territòris sigue ath
devant d’aguesta Secretaria Generau a estat ua oportunitat entà possar e desvolopar es mesures e
accions coma exemple er aperat Estatut des Petiti Municipis, un nau encastre legau entà melhorar e
facilitar era gestion e prestacion de servicis d'aguesti petiti pòbles. Mès tanben damb es hons europèus
nomentadi NextGeneration mos van a perméter un cambi substanciau ena transformacion qu'a de besonh
eth país entà connectar-se, jamès mielhor dit, ara digitalizacion en toti es encastres en qu'aguestes naues
tecnologies van a èster presentes enes nòstes vides.

    En aguest sens, Aran e totes es vals de montanha des qu’an patit eth desbrembe sistematic des
administracions an ua naua oportunitat entà desvolopar ua estrategia de futur, en tot cercar era sua
diversificacion economica, era retenguda deth sòn talent e especiauments des sòns joeni, en tot
generar naui orizons que mos permeten economies mès avançades e desvolopades e damb mielhor
capacitat de despartiment dera riquesa e melhores ena qualitat der emplec.  Eth desvolopament de HèPic,
eth Hub d’Innovacion Rurau, ei ua mòstra d'aguest nau encastre ath que hèsqui referéncia.  Ua irina
que serà indispensable enes naui tempsi enes qu'era economia viuerà un procès de digitalizacion sense
precedents. Per tot açò, auem d’èster premanidi entà confrontar aguest gran rèpte.

     Creigui qu’Aran a un solid lideratge politic en ua naua generacion e aurà, pera mia part e damb
tota era mia umilitat, eth supòrt que poga dar dera mia naua responsabilitat estant.

Contracubèrta Paco Boya, Secretari Generau d'Unitat d'Aran

www.unitatdaran.org/vediau
vediau@unitatdearan.org

Dirección: Unitat d` Aran
Diseño: GL Comunicación
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   Pendent aguesti darrèri ans, d’Aran estant, amassa damb d'auti
territòris der estat, auem liderat autant der encastre associatiu,
politic coma institucionau estant, ua accion permanenta de
revendicacion en favor des territòris de montanha en particular e en
generau des territòris ruraus. Ua revendicacion basada ena mielhora des
servicis, es connexions viaus, telematiques e fin finala un projècte entath
desvolopament d'aqueres zònes qu'an dificultats entà connectar-se ara
economia deth sègle XXI e qu'an patit, per diuèrses rasons, procèssi
d’empraubiment e despoblament.

   En aguest sens, era possibilitat de dirigir era prumèra airina
governamentau dessenhada entà combàter aguesta henerècla entre
çò de rurau e çò d'urban, era Secretaria Generau tath Rèpte
Demografic, a estat entà jo e entà toti es mèns companhs de partit,
un aunor inesperat.
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